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pv vot - Consiliile 
de administratie A1.d 
 
 
 

 
PROCES-VERBAL 

Încheiat în şedinţa ordinară a Consiliului Local al Sectorului 6 
din data de 29.06.2023 

 
Lucrările şedinţei au început la orele 16:00 în sala de ședințe a Primăriei Sectorului 6                 

cu sediul în Calea Plevnei nr. 147-149, sector 6, Bucureşti. 
 La prezidiu au luat loc următoarele persoane:  
- dl Ciprian Ciucu, Primarul Sectorului 6 al Municipiului Bucureşti; 
- dl Demirel Spiridon, Secretarul general al Sectorului 6; 
- dl Ungureanu Marius Ionel, Președinte de ședință; 
- dl Gâdiuță Alexandru Valeriu, Viceprimar al Sectorului 6; 
- d-na Ștefan Mihaela Ana Maria, Viceprimar al Sectorului 6; 
 În deschiderea lucrărilor şedinţei dl Demirel Spiridon, Secretarul general al Sectorului 6,                
face prezenţa consilierilor. La începutul şedinţei au fost prezenți 24 de consilieri locali, iar la sfarşitul 
şedinţei au fost 26 consilieri locali din 27 de consilieri locali în funcție. A lipsit dl consilier Volintiru 
Cătălin.  
 Convocarea membrilor Consiliului Local al Sectorului 6 s-a făcut în scris prin poșta 
electronică, prin Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 1399/23.06.2023, în temeiul dispoziţiilor                
art. 133 alin. (1), art. 134 alin. (1) lit. a), alin. (3) lit. a) și alin. (5), art. 135, art. 155 alin. (1) lit. b)               
şi lit. e) și ale art. 196 alin. (1) lit. b) din Ordonanţa de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind              
Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, invitația la ședință precizând data,                
ora și locul desfășurării acesteia. 
 Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 1399/23.06.2023.2023 a fost publicată în ziarul 
Adevărul din data de 27.06.2023, a fost adusă la cunoştinţa publică prin afişare la avizierul Primăriei                   
Sectorului 6 și pe site-ul instituţiei și suplimentată prin Dispoziţia nr. 1425/28.06.2023 și Dispoziția 
nr. 1416/26.06. 
 Menționăm că ședințele Consiliului Local al Sectorului 6 pot fi accesate pe site-ul instituției 
la adresa www.primarie6.ro, la secțiunea Ședințele consiliului local și pe pagina de facebook la 
adresa facebook.com/PrimariaSectorului6. 
 
                                             Anexă la Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 1399 din 23.06.2023 
 

Nr. 
crt. 

Comisii 
de 

specialit
ate ale  
C.L. 

Sector 6 

 
PROIECT ORDINE DE ZI 

1.   
Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare din data de 08.06.2023 și a 
procesului-verbal al ședinței extraordinare din data de 19.06.2023. 

2.  
nr. 4 și 
nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 139/13.06.2023 privind aprobarea listelor cu ordinea de 
prioritate în soluționarea cererilor de locuință depuse în baza Legii locuinței    
nr. 114/1996 și a Ordonanței de Urgență a Guvernului nr. 74/2007, pentru anul 2023   

 

SECTORUL 6 AL MUNICIPIULUI BUCUREŞTI 
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3.  
nr. 1 și  
nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 144/19.06.2023 privind aprobarea documentaţiei tehnice faza 
studiu de fezabilitate şi a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 
investiţii “AMENAJARE PROMENADĂ LACUL MORII – TRONSON 2” 

4.  

nr. 5 Proiect de hotărâre nr. 156/23.06.2023 de solicitare a aprobării de către Consiliul 
General al Municipiului București a Protocolului de asociere între Sectorul 6    
al Municipiului București și comuna Chiajna, județul Ilfov, în vederea realizării    
și finanțării în comun a unor obiective de interes public local  

5.  
nr. 5 și  
nr. 6 

Proiect de hotărâre nr. 147/22.06.2023 privind modificarea H.C.L. al Sectorului 6    
nr. 125/2022 și H.C.L. al Sectorului 6 nr. 250/25.11.2021, cu modificările    
și completările ulterioare 

6.  

nr. 1 și  
nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 148/22.06.2023 privind implementarea Programului de 
microcipare, înregistrare în RECS și sterilizarea gratuită a câinilor din rasa comună și 
a metișilor acestora, deținuți de persoane fizice cu domiciliul/reședința pe raza 
Sectorului 6 al Municipiului București, finanțat din bugetul local al Sectorului 6 

7.  

nr. 1 și  
nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 145/22.06.2023 privind aprobarea devizului general,    
a indicatorilor tehnico-economici și a documentației tehnico-economice (DALI) 
pentru obiectivul de investiții “Reparații capitale trotuare și carosabil    
Bulevardul Uverturii”  

8.  

nr. 1 și  
nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 150/23.06.2023 pentru modificarea Hotărârii Consiliului Local 
al Sectorului 6 nr. 191/2021 privind aprobarea proiectului „AMENAJARE ȘI 
REABILITARE ENERGETICĂ CLĂDIRE PRIMĂRIE – BIROUL UNIC” și a 
cheltuielilor aferente acestuia 

9.  

nr. 1 și  
nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 155/23.06.2023 privind aprobarea indicatorilor    
tehnico-economici actualizați și a devizului general actualizat pentru obiectivul de 
investiții “Reabilitare sistem rutier Drumul Osiei”, aprobat pentru finanțare prin 
Programul național de investiții “Anghel Saligny”, precum și a sumei reprezentând 
categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local pentru realizarea obiectivului  

10.  

nr. 1 și  
nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 159/23.06.2023 privind aprobarea documentației tehnice faza 
Studiu de Fezabilitate și a indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de 
investiții “Amenajare zonă promenadă și agrement – strada Liniei,    
tronson str. Lujerului – str. Valea Cascadelor” 

11.  

nr. 1 și  
nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 158/23.06.2023 privind solicitarea către Consiliul General    
al Municipiului București de adoptare a unei hotărâri pentru aprobarea declanșării 
procedurii de expropriere pentru imobilele proprietate privată situate pe 
amplasamentul lucrării de utilitate publică din zona cuprinsă între Valea Cascadelor, 
Strada Lujerului, calea ferată și teren adiacent aferent, pentru obiectivul de investiții 
„Amenajare zonă promenadă și agrement – strada Liniei, tronson str. Lujerului –    
str. Valea Cascadelor” 

12.  
nr. 1 și  
nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 160/23.06.2023 privind aprobarea indicatorilor    
tehnico-economici și a documentației - Memoriu tehnic justificativ pentru obiectivul 
de investiţii “Lucrări de intervenţie structurală la Grădinița nr. 208” 

13.  

nr. 1, nr. 
4 și  

nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 101/12.05.2023   pentru aprobarea Regulamentului privind 
regimul finanțărilor nerambursabile alocate de la bugetul local al Sectorului 6    
al Municipiului București pentru activități nonprofit de interes local pentru 
Programul de finanțare “Mediu, Sport și Sănătate în Sectorul 6” și a    
“Ghidului Solicitantului”  

14.  

nr. 5 Proiect de hotărâre nr. 154/23.06.2023 privind solicitarea acordului Consiliului 
General al Municipiului București pentru schimbarea destinației spaţiului situat    
la etajul 1 al imobilului din b-dul Timișoara nr. 15, sector 6, București,    
aflat în administrarea Consiliul Local al Sectorului 6 
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15.  
nr. 5 și  
nr. 7 

Proiect de hotărâre   nr. 149/22.06.2023 privind desemnarea unui reprezentant al 
Consiliului Local al Sectorului 6 al municipiului București în programul    
”Construim Europa împreună cu autoritățile locale” 

16.  
 

nr. 5 
Proiect de hotărâre nr. 157/23.06.2023 de solicitare a prorogării de către Consiliul 
General al Municipiului București a termenului prevăzut la art. 5 al Hotărârii 
Consiliul General al Municipiului București nr. 145/02.06.2021 

17.   Întrebări și interpelări. 

 
                                                                        

       Anexă la D.P. Sectorului 6 nr.  1416/26.06.2023 
Suplimentarea Ordinii de zi a ședinței ordinare din data de 29.06.2023, ora 1600 

 

 
 

Anexă la D.P. Sectorului 6 nr. 1425/28.06.2023 
Suplimentarea Ordinii de zi a ședinței ordinare din data de 29.06.2023, ora 1600 

 

Nr. 
crt. 

Comisii de 
specialitate 

C.L.            
Sector 6 

ORDINEA DE ZI 

1. nr. 1 și nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 161/26.06.2023 privind aprobarea contractării 
unei/unor finanțări rambursabile externe de la Banca de Dezvoltare a 
Consiliului Europei, în baza garanțiilor proprii, în valoare de până la 
73.000.000 euro, pentru o perioadă de creditare de până la 30 de ani, din care 
o perioadă de grație de până la 4 ani, în vederea asigurării finanțării și/sau 
cofinanțării cheltuielilor aferente obiectivului de investiții european  
”Construire imobil cu funcțiunea de spital, funcțiuni complexe și organizare 
executare lucrări”, situat în Bulevardul Timișoara nr. 101E 

2. nr. 1 și nr. 5 
Proiect de hotărâre nr. 146/22.06.2023 pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Local al Sectorului 6 nr. 85/2015 privind acordarea normei de 
hrană personalului Direcției Generale de Poliție Locală Sector 6 

3. 
nr. 1, nr. 4  și 

nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 151/23.06.2023 privind finanțarea Școlii de vară 
pentru preșcolarii și elevii deficienți de auz înscriși la Școala Profesională 
Specială pentru Deficienți de Auz „Sfânta Maria” și la Școala Gimnazială 
Specială ,,Constantin Păunescu” 
 

4.  nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 153/23.06.2023 privind transmiterea imobilului în 
suprafață de 14.418 mp, identificat cu numărul cadastral 215096, situat în 
Calea Giulești, nr. 56, sector 6, în administrarea Administrației Școlilor    
Sector 6, în vederea susținerii și dezvoltării infrastructurii de învățământ la 
nivelul sectorului 6 

Nr. 
crt. 

Comisii de 
specialitate 

C.L.            
Sector 6 

ORDINEA DE ZI 

1. nr. 1 și nr. 5 

Proiect de hotărâre nr.  162/28.06.2023  privind aprobarea devizului general, 
a indicatorilor tehnico-economici și a documentației tehnico-economice 
(DALI) pentru obiectivul de investiții „Modernizare Liceu Tehnologic    
Sf. Antim Ivireanu” 
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Dl Demirel Spiridon, secretarul general al Sectorului 6: Bună ziua, doamnelor și domnilor 

consilieri! Vom începe ședința noastră de astăzi cu efectuarea prezenței.  
Domnule președinte suntem 24 de consilieri prezenți din 27 (dl Simion A. şi dl Simion E. 

întârzie). D-le preşedinte, aveți cuvântul!  
Dl Marius Ionel Ungureanu, președinte de ședință: Vă mulțumesc, domnule secretar 

general!  
Bună ziua, doamnelor şi domnilor consilieri! Ședința de astăzi a fost convocată prin dispoziția 

domnului primar numărul 1399 din 23.06.2023 și suplimentată prin dispoziția numărul 
1416/26.06.2023 și prin dispoziția numărul 1425/28.06.2023 privind suplimentarea proiectului 
ordinii de zi a ședinței ordinare a Consiliului Local Sector 6 din data de 29.06.2023 și a fost publicată 
în ziarul Adevărul din data de 27.06.2023.  

Avem la dosar Rapoartele de informare depuse de către Responsabilul pentru relația cu                   
Societatea Civilă prin care ne informează că față de proiectele propuse pe ordinea de zi și pe site-ul 
instituției Primăriei Sectorului 6, de la societatea civilă, nu au fost primite propuneri, sugestii sau 
recomandări pentru amendarea acestor proiecte.  

Sunt modificări pe ordinea de zi? 
Dl Lucian Dubălaru, consilier local: Aș avea o propunere dacă se poate și puteți supune la 

la vot, să introducem cele două ordini de zi suplimentare imediat după punctul unu, după aprobarea 
proceselor verbale. Mulțumesc frumos! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Alte propuneri? Nu mai sunt. Mulțumesc! Supun la vot! 
Dl Alexandru Desculțescu, consilier local: Domnule președinte! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog!  
Dl Alexandru Desculțescu: Mulțumesc, domnule președinte! Aș dori să știu motivul pentru 

care se cere punerea ordinii de zi suplimentare la început? 
Dl Lucian Dubălaru: Pentru a permite secretariatului tehnic să facă documentațiile și ar 

putea fi trimise în timp util, ținând cont că este vorba despre proiectul cu Antim Ivireanu și cel pentru 
credit. Mulțumesc! 

Dl Alexandru Desculțescu: Aceasta este una din cele două. Parcă erau două. Sunt două 
ordini de zi suplimentare, a 2-a sau prima chiar… 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Din câte înțeleg, nu este necesară motivarea, dar ați primit un 
răspuns.  

Supun la vot dispoziția numărul 1416 din 26.06.2023 privind suplimentarea proiectului 
ordinii de zi. Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi “împotrivă”. “Abțineri”? 16 “abțineri”. Voturi 
“pentru”? 9 (dl Copaci, dl Dubălaru, dl Enache, dl Florescu, d-na Nicolescu, dl Pascu, d-na Popescu,                   
dl Prunaru, d-na Trăistaru). Cu 9 voturi “pentru”, ordinea de zi a fost respinsă.  

A venit domnul Simion Paul Eduard, suntem 25 consilieri. 
  Supun la vot dispoziția numărul 1425 din 28.06.2023 privind suplimentarea proiectului 
ordinii de zi. Voturi “împotrivă”? “Abțineri”? Voturi “pentru”? Cu 25 de voturi “pentru”, ordinea de 
zi a fost aprobată. 

2. nr. 5 și nr. 6 

Proiect de hotărâre nr. 163/28.06.2023 privind transmiterea imobilului 
Liceul Tehnologic Sf. Antim Ivireanu situat în aleea Poiana Muntelui nr. 1, 
sector 6, București, identificat conform planului anexă ce face parte integrantă 
din prezenta hotărâre, din administrarea Administrației Școlilor Sector 6 în 
administrarea Primăriei Sectorului 6 prin Direcția Generală Investiții Publice, 
în vederea consolidării, reabilitării și modernizării infrastructurii edilitare a 
acestei unități de învățământ 

3. nr. 1 și nr. 5 

Proiect de hotărâre nr. 164/28.06.2023 privind aprobarea depunerii 
proiectului cu titlul “Modernizare Liceu Tehnologic Sf. Antim Ivireanu”    
în cadrul apelului din Planul Național de Redresare și Reziliență - 
Componenta C15: Educație și a cheltuielilor legate de proiect 
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Supun la vot dispoziția numărul 1399 din 23.06.2023. Voturi “împotrivă”? “Abțineri”? Voturi 
“pentru”? Cu 25 de voturi “pentru”, ordinea de zi a fost aprobată. 

Supun la vot ordinea de zi în integralitate. Voturi “împotrivă”? “Abțineri”? Voturi “pentru”? 
Cu 25 de voturi “pentru”, ordinea de zi a fost aprobată. 

Supun la vot propunerea domnului consilier Dubălaru de introducere a ordinii de zi numărul 
1425 din 28.06.2023 la punctul numărul 2 din ordinea de zi numărul 1399 din 23.06.2023 după 
aprobarea proceselor-verbale. Voturi “împotrivă”? “Abțineri”? 9 “abțineri” (dl Bordei, dl Coșcodaru, 
dl Ciontu, dl Iacob, dl Pană, dl Petcu, dl Simion E., dl Stanciu, d-na Surulescu). Voturi “pentru”? Cu 
16 voturi pentru, amendamentul domnului Dubălaru a fost aprobat. 

Dl Demirel Spiridon: Doamnelor și domnilor consilieri, avem de aprobat procesul-verbal al 
ședinței extraordinare din data de 19 iunie. Dacă sunt discuții? Dacă nu sunt discuții, vă supun la vot 
procesul-verbal. Voturi “împotrivă”? “Abțineri”? Voturi “pentru”? Cu 25 de voturi “pentru”, 
procesul-verbal al ședinței extraordinare a fost aprobat. 
  De asemenea procesul-verbal al ședinței ordinare din data de 8 iunie. Dacă sunt discuții?         
Vă rog, domnule Desculțescu. 
  Dl Alexandru Desculțescu: Mulțumesc frumos! Aș dori să se modifice procesul-verbal acolo 
unde prima parte a ședinței am avut discuția despre vizarea spre neschimbare a pud-rilor. În cadrul 
luării mele de cuvânt m-am referit la “vizarea” spre neschimbare, nu la “avizarea” spre neschimbare. 
Deci, este vorba despre o viză și nu un aviz. Sunt trei instanțe în care apare ceea ce am zis eu, în loc 
de vizării spre neschimbare, apare avizării spre neschimbare. Aș dori să schimbe din “avizării” în 
“vizării” spre neschimbare.  

Dl Demirel Spiridon: În regulă, facem modificarea! Mai sunt alte discuții? Supun la vot 
procesul-verbal cu modificările pe care le-a specificat domnul Desculţescu. Voturi “împotrivă”? 
“Abțineri”? Voturi “pentru”? Cu 25 de voturi “pentru”, procesul-verbal al ședinței ordinare a fost 
aprobat.  

Domnule președinte, aveți cuvântul! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnule secretar general! 
Primul punct pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 162/28.06.2023 privind aprobarea 

devizului general, a indicatorilor tehnico-economici și a documentației tehnico-economice (DALI) 
pentru obiectivul de investiții „Modernizare Liceu Tehnologic Sf. Antim Ivireanu”. 

Dacă sunt discuții? Vă rog!  
D-na Aurelia Surulescu, consilier local: A fost un pic de haos și vreau să clarificăm o 

situație. Cu ce am rămas pe ordinea de zi?  
Dl Marius Ionel Ungureanu: S-a supus la vot ca ordinea de zi suplimentară numărul unu și 

numărul doi să vină înaintea ordinii suplimentare, imediat după procesul-verbal. A fost respinsă 
ordinea suplimentară numărul 1416 din 26.06.2023. Am votat cu toții să începem cu ordinea 
suplimentară numărul 2, adică 1425 din 28.06.2023. Suntem la proiectul de hotărâre numărul 162 de 
pe ordinea suplimentară numărul 2, pe care îl votăm acum. 

D-na Aurelia Surulescu: Mulțumesc! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Cu plăcere! Vă mulțumesc și eu! 
Voturi “împotrivă”? “Abțineri”? Voturi “pentru”? Cu 25 de voturi “pentru”, proiectul a fost 

adoptat.  
Următorul punct: Proiect de hotărâre nr. 163/28.06.2023 privind transmiterea imobilului 

Liceul Tehnologic Sf. Antim Ivireanu situat în aleea Poiana Muntelui nr. 1, sector 6, București, 
identificat conform planului anexă ce face parte integrantă din prezenta hotărâre, din administrarea 
Administrației Școlilor Sector 6 în administrarea Primăriei Sectorului 6 prin Direcția Generală 
Investiții Publice, în vederea consolidării, reabilitării și modernizării infrastructurii edilitare a 
acestei unități de învățământ. 

Discuții dacă sunt? Dacă nu sunt discuții, trecem la vot.  
Discuții în sală! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Avem un amendament de la domnul Copaci! Vă rog! 
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Dl Traian Pană, consilier local: O clarificare, dacă îmi permiteți, domnule președinte!             
Aș ruga pe domnul secretar general, să ne răspundă. Dacă suntem în procedură de vot, mai avem 
dreptul să introducem amendament? 

Dl Demirel Spiridon: Încă nu s-au manifestat voturile “împotrivă”, “pentru” sau “abțineri”. 
Se poate, da! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Vă rog, domnule Copaci! 
            Dl Alin Copaci, consilier local: Mulțumesc, domnule președinte! Este un amendament 
numărul 1 la proiectul de hotărâre numărul 163 din 28.06.2023, …, în corpul hotărârii la articolul 1 în 
textul original sunt două aliniate şi eu propun:  
          (1) Se aprobă transmiterea imobilului Liceul Tehnologic Sf. Antim Ivireanu, situat în Aleea 
Poiana Muntelui numărul 1, Sector 6, București, identificat conform planului anexă, ce face parte 
integrantă din prezenta hotărâre, din administrarea Administrației Școlilor Sector 6 în administrarea 
Primăriei Sectorului 6, prin Direcția Generală Investiții Publice în vederea consolidării, reabilitării 
și modernizării infrastructurii edilitare a acestei unități de învățământ”.  
         (2) Transferul dreptului de administrare va opera doar pe durata de execuție a lucrărilor, până 
la data recepției finale a acestora. 
         (3) Imobilul prevăzut la alin. (1) face parte din domeniul public al municipiului București, și în 
administrarea Consiliului Local al Sectorului 6, este liber de sarcini, este disponibil exclusiv și va fi 
pus la dispoziția proiectului “Modernizare Liceu Tehnologic Sf. Antim Ivireanu”. 

Mulțumesc frumos! 
 Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Dacă nu mai sunt discuții, aș vrea să propun la 

vot amendamentul domnului consilier Copaci. Voturi “împotrivă”? “Abțineri”? Voturi “pentru”?           
Cu 24 de voturi pentru, amendamentul a fost aprobat. Suntem 24 de consilieri. Domnul Dubălaru a 
ieșit din sală. 

Supun la vot proiectul. Voturi “împotrivă”? “Abțineri”? Voturi “pentru”? Cu 24 de voturi 
pentru, proiectul a fost adoptat.  

Următorul punct: Proiect de hotărâre nr. 164/28.06.2023 privind aprobarea depunerii 
proiectului cu titlul “Modernizare Liceu Tehnologic Sf. Antim Ivireanu” în cadrul apelului din 
Planul Național de Redresare și Reziliență - Componenta C15: Educație și a cheltuielilor legate de 
proiect.   

Dacă sunt discuții? Nu sunt discuții. Trecem la vot. Voturi “împotrivă”? “Abțineri”?                
Voturi “pentru”? Cu 24 de voturi pentru, proiectul a fost adoptat.  
 Următorul punct: Proiect de hotărâre nr. 139/13.06.2023 privind aprobarea listelor cu 
ordinea de prioritate în soluționarea cererilor de locuință depuse în baza Legii locuinței                  
nr. 114/1996 și a Ordonanței de Urgență a Guvernului nr. 74/2007, pentru anul 2023.    

Dacă sunt discuții? Doamna consilier Mitran! 
D-na Georgeta Mitran, consilier local: Mulțumesc, domnule președinte! Vă rog să se 

consemneze că Georgeta Mitran nu participă la vot și nu va fi luată în considerare la numărătoare. 
Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Mulțumesc și eu!  
Dacă nu mai sunt discuții, aș vrea să trecem la vot. Voturi “împotrivă”? “Abțineri”?                

Voturi “pentru”? Cu 22 de voturi pentru, proiectul a fost adoptat. (Doamna Mitran nu participă la vot. 
Nu se află în sală dl Dubălaru şi dl Bordei). 
 Următorul punct: Proiect de hotărâre nr. 144/19.06.2023 privind aprobarea documentaţiei 
tehnice faza studiu de fezabilitate şi a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii 
“AMENAJARE PROMENADĂ LACUL MORII – TRONSON 2”.  
 Dacă sunt discuții, vă rog! 

Dl Gheorghe Ciontu, consilier local: Aș vrea să precizez că acest proiect de hotărâre a fost 
demarat de către administrația anterioară și nu numai acest proiect de hotărâre și parcul Liniei și încă 
altele care sunt pe această ordine de zi, iar spre, cum să spun…, dezamăgirea mea este că atunci când             
s-a discutat despre inaugurarea Parcului Liniei, nu s-a spus nimic de faptul că P.S.D.-ul a inițiat, 
aprobat printr-o strategie pe vremea respectivă a Consiliului Local acel obiectiv de investiții.                 
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Din aceste motive, noi, este normal să susținem în continuare, dar ar fi bine și prin …., atunci când se 
consideră că este un drept al administrației anterioare, că de acolo a pornit treaba. Mulțumesc foarte 
mult! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc!  
Dacă nu mai sunt discuții, aș vrea să trecem la vot. Domnul consilier Desculțescu, vă rog!  
Dl Alexandru Desculțescu: Mulțumesc frumos! Am și pierdut numărul intervențiilor pe 

această temă. Un alt proiect de sute de pagini care ni se aduce spre aprobare pe repede înainte.            
Eu, sincer, sunt sătul de atâta repeziciune, dar o să îmi mențin părerea și o să mă repet, cum am 
promis de fiecare dată, când astfel de proiecte vin în fața Consiliul Local spre aprobare, cu studii de 
fezabilitate de sute de pagini. Ba mai mult, doar 5 zile puse pe site spre consultare publică. Ba mai 
mult, doar ieri schimbate acele sute de pagini cu alte sute de pagini și trimise în altă versiune. Eu nu 
înțeleg acest mod de lucru cu Consiliul Local și vreau să-l sancționez și public și prin vot. În puținul 
timp pe care l-am avut la dispoziție spre analiză, am găsit în cuprinsul acestui proiect bolarzi, garduri 
peste garduri, sume care pur și simplu mi se par foarte mari şi o să mă refer efectiv la câteva 
exemple. Dați-mi voie să citesc din cadrul studiului acelor sute de pagini, văd aici o sumă de 
118.159,86 lei pentru bolarzi. N-am găsit, în puținul timp pe care l-am avut, câți bolarzi sunt, cât este 
pe bolard, ca să pot să aflu şi eu. Am fost înspăimântat în mandatul trecut, când am aflat că un bolard 
din acela costă 7-800 lei, o piatră, un binoclu de observare în valoare de 45.000 lei, adică, văd 
binoclu, înțeleg că este unul, la bolarzi, cel puțin pluralul mă face să înțeleg că-s mai mulți, dar nu 
știu câți. 45.000 lei un binoclu, dacă este nevoie în sector, de a cheltui 9.000 euro, la cursul de azi, pe 
un binoclu instalat undeva, nu știu câţi sunt, că spune binoclu. Am mai văzut ceva legat de biciclete. 
Salut, ca întotdeauna, accesul bicicletelor pe dig, dar…  

Dl Ciprian Ciucu, Primarul Sectorului 6 al Municipiului Bucureşti: Dați-mi voie…,                   
le-am scos pe toate.  

Dl Alexandru Desculțescu: Dați-mi voie să termin ce am… Păi nu știu dacă le-aţi scos sau 
nu. Eu vorbesc din ce am, de unde le-aţi scos, că la mine n-a ajuns.  

Dl Ciprian Ciucu: În proiectul depus le-au scos. 
Dl Alexandru Desculțescu: De unde le-a scos, că la mine n-a ajuns informația. Dacă le-aţi 

scos dvs. cu aparatul dvs. foarte bine, eu spun…., mă refer la proiectul care este pe site, care mi-a fost 
adus spre cunoștință. Eu mă uit pe informația pusă către informare și consultare publicului. Nu știu ce 
informații circulă între alți membri ai primăriei, ai consiliului, eu nu pot să cred pe cineva că umblă 
cu alte informații decât ne pune la dispoziție nouă consilierilor locali, altfel de ce suntem aici 
prezenți, să votăm ce? Ce umblă pe dedesubt? Nu găsesc exact. Era ceva legat de niște …, o sumă de 
…, dacă nu greșesc, 60.000 lei pentru suport de biciclete. S-a scos? Perfect! Dacă s-a scos este foarte 
bine. În orice caz, ce am avut de spus, am avut și de argumentat, în astfel de detalii se ascunde 
necuratul, ca să spun așa. Deci, nu putem analiza în detaliu sute de pagini care ni se schimbă cu o zi 
înainte de supunerea la vot și pur și simplu să zicem da, am analizat, ne-am consultat, iată sunt, cum a 
zis dl primar, că posibil să fi fost scoase. La mine n-au ajuns aceste informații, că au fost scoase. Dați 
timp pentru astfel de întrebări, răspunsuri. Nu suntem toți în comisii. Să vă intre bine în cap. În 
comisii sunt o parte din membrii acestui consiliu. Noi nu avem timp să mergem la toate comisiile, să 
punem toate întrebările, mai ales dacă nici n-am avut timp să analizăm a doua variantă care ne-a fost 
adusă spre cunoaștere doar ieri, de 191 de pagini în loc de 194 de pagini. Nu știu care este diferența, 
de ce este diferența. Nu mi-a explicat nimeni. Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Din executiv, vrea să vă răspundă                  
domnul director Maxim!  

Dl Ovidiu Ioan Maxim, director general, Administrația Domeniului Public și Dezvoltare 
Urbană Sector 6: Bună ziua, domnule consilier! Încerc să vă răspund pe rând la toate aceste aspecte. 
Prima întrebare era …, hai să luăm cu începutul, am avut o discuție cu mai mulți colegi de-ai dvs.,        
cu domnul Bojdan, cu doamna Mitran și cu doamna viceprimar Mihaela Ștefan, vis-a-vis de fix de 
aceste aspecte. Proiectul era pus în dezbatere, rolul dezbaterii, fix acesta este, ca să putem să-l 
modificăm în cazul în care apar diferite erori. În urma discuțiilor cu dânșii am scos stația de reparat 
biciclete la care făceați referire, s-a diminuat prețul/binoclu sau chiar la 33%, iar vis-a-vis de bolarzi 
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vă informez că sunt 134 de bolarzi. Este scris în studiul de fezabilitate, practic vine 700 lei pe bolard. 
Proiectanții, în general, când fac devizele au un tabel al lor din care preiau aceste informații, adică 
este un cost mediu pentru bolarzi, la mai multe firme. Acest cost a reieșit din acele tabele, ca să spun 
așa. 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc domnule director! Domnul consilier Petcu,              
vă rog!  

Dl Sorin Petcu, consilier local: Aș dori să ne spuneți și nouă avizul comisiei pentru acest 
proiect de hotărâre și cum au fost voturile. Vă rugăm frumos! 

Dl Marius Ionel Ungureanu:  Sigur! Vă rog, domnule secretar general! 
Dl Demirel Spiridon: Avizul comisiei juridice este favorabil, dar nu au menționat aici 

voturile. Se specifică că este favorabil.  
Dl Marius Ionel Ungureanu:  Este favorabil avizul! Domnul Simion, vă rog! 
Dl Eduard Paul Simion, consilier local: Mulțumesc frumos, domnule președinte! Având în 

vedere interpelarea colegului nostru, domnul Desculțescu și intervenția primarului Ciprian Ciucu cu 
privire la acest proiect și spunând și susținând de la pupitrul acestui plen al ședinței Consiliului Local 
că aceste lucruri, obiecte, au fost scoase din proiect, suntem într-o ceață totală și nu știm exact ceea 
ce votăm. Pe site este una, noi am primit una. Se pare că domnul primar a spus că ele au fost scoase, 
nu mai știm exact ceea ce votăm. Tocmai de aceea ideea ar fi să ne clarificăm și noi, dacă nu, să ne 
abținem, astfel încât să primim și noi corect documentele. Mulțumesc! Tocmai ce a interpelat domnul 
director al A.D.P.D.U.-ului și chiar l-a contrazis pe domnul primar și de fapt și de drept nu a fost scos 
acel binoclu. De fapt și de drept, are un alt preț. Adică, noi nici măcar nu mai știm exact…., ori a fost 
scos, n-a fost scos! Bolarzii au rămas, n-au rămas, nu știm exact.  

Dl Ovidiu Ioan Maxim: Domnul primar făcea referire la stația de reparat biciclete,  
aceea a fost scoasă din proiect.  

Dl Eduard Paul Simion: Domnul primar Ciprian Ciucu a spus de fața întregului plen al 
Consiliului Local că este o aberație acel binoclu de 10.000 euro. 

 Dl Ovidiu Ioan Maxim: Nu, domnul primar a spus … 
Dl Eduard Paul Simion: Domnul primar a spus aici, toți consilierii locali și am rugămintea 

să spună, dacă nu a spus așa.  
Dl Ovidiu Ioan Maxim: Îmi permiteți să vă răspund? 
Dl Eduard Paul Simion: Păi, nu aveți ce să-mi răspundeți pentru că eu vă zic ce a zis de la 

pupitrul acestui plen al ședinței. 
Dl Ovidiu Ioan Maxim: Referitor la ce este pe site, este fix proiectul pe care îl votați acum, 

cu stația de biciclete scoasă din proiect, cu binoclul cu prețul diminuat cu…  
Dl Eduard Paul Simion: Înseamnă că domnul primar Ciprian Ciucu face mișto de noi atunci 

și zice că l-a scos, dar de fapt nu l-a scos. Păi, așa a spus aici de față … 
Dl Ovidiu Ioan Maxim: Aceasta este opinia dvs. … 
Dl Eduard Paul Simion: Păi da, dânsul așa a spus! Primarul Sectorului 6 a spus că îl scot, că 

a fost scos! V-a întrebat chiar pe dvs., să uita la dvs. … 
Dl Ovidiu Ioan Maxim: Personal, eu am înțeles că se referea la stația de biciclete. 
Dl Eduard Paul Simion: Nu, domne! Se referea la binoclu și la bolarzi, că domnul 

Desculțescu a pomenit de bolarzi și de binoclu. A spus clar! 
Dl Ovidiu Ioan Maxim: O să îl întreb personal! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Înțeleg că răspunsul din tehnic este că, prețul a fost diminuat 

pentru binoclu, se regăsește în proiect.  
Dl Ovidiu Ioan Maxim: Da! Şi stația de biciclete a fost scoasă! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Am înțeles! Doamna viceprimar! 
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria, Viceprimar al Sectorului 6: Pe site o să vedeți că aveți și 

varianta a doua de la SF-ul acestui proiect. Știți foarte bine că promenada digului Lacul Morii a ieșit 
foarte bine anul trecut. Știți la fel de bine că Primăria Sectorului 6 a organizat un concurs de soluții 
pentru tot ce înseamnă insula Lacul Morii și zona adiacentă. Mâine, cred, o să fie dezbaterea.           
Sunt sigură că domnul primar a invitat toți membrii Consiliului Local la dezbatere, unde o să puteți 
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afla detalii despre cum o să arate această zonă. Practic, votăm astăzi ultima parte a puzzle-ului și m-
aș bucura dacă consiliul acesta ar da credit colegilor de la Administrația Domeniului Public, mai ales 
pentru că am văzut că anul trecut au reușit să facă o treabă foarte bună și cu promenada de pe digul 
Lacul Morii și cu Parcul Liniei, începute sau neîncepute de fosta administrație. Important este că ei 
au preluat niște proiecte într-un stadiu incipient și că le-au dus până la capăt și arată într-un mare fel. 
Deci, votul meu o să fie pentru, ca un vot de încredere pentru colegii de la A.D.P.D.U., pentru că au 
demonstrat că pot face o treabă foarte bună.  

Dl Eduard Paul Simion: Se poate, domnul președinte? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, domnule Simion! 
Dl Eduard Paul Simion: Doamna viceprimar, este ușor să pui cireașa pe tort. Cam asta a 

făcut actualul primar cu Lacul Morii! 
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Haideți să fim sinceri!  
Dl Eduard Paul Simion: Știți foarte bine cât ne-am luptat în fosta administrație să luăm acel 

dig de la Apele Române, de câte ori am fost și ne-am zbătut ș.a.m.d. … Știţi foarte bine! 
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Da, știm și de împrumutul pe care l-ați luat, ştim şi de 

costuri. 
Dl Eduard Paul Simion: Ați luat un proiect cheie, adică hai să fim corecți!  
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Păi, tocmai pentru că suntem corecţi...  
Dl Eduard Paul Simion: Este ușor să punem cireașa pe tort, cel mai simplu, iei un proiect la 

cheie, adică…, mai greu este să facem tortul, blatul, știți că sunteți femeie și mai faceți din astea. 
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria:  Am observat că este greu…, eu nu fac blaturi de tort, că 

nu știu să gătesc, indiferent că sunt femeie sau nu! 
Dl Eduard Paul Simion: Am înțeles! Faceți alte blaturi! Nu de tort! Am înțeles! 
D-na Ștefan Mihaela Ana Maria: Fără păcănele și fără pariuri, vă rog frumos! Lăsând 

gluma la o parte, experiența acestor ani ne-a arătat, cred că multora dintre noi, că, într-adevăr, este 
greu să pornești un proiect de la zero. Au fost cazuri în care această administrație a beneficiat de 
fazele premergătoare finalizate de fosta administrație, așa este, dar este foarte important de menționat 
și faptul că această administrație, prin Administrația Domeniului Public, au reușit să scoată la capăt 
acele proiecte și arată foarte bine și repet, totul este gândit integrat. Toată zona va beneficia de ceea 
ce se numește regenerare urbană și mâine o să vedeți exact cum o să arate toată zona. Repet, votul 
nostru este pentru, tocmai ca un vot de încredere pentru A.D.P.D.U. și pentru domnul director și ca 
mulțumire pentru fosta administrație care s-a luptat și a preluat digul Lacul Morii și insula Lacul 
Morii în administrare.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, doamna viceprimar! Vă rog, domnul 
Desculțescu, vă rog și urmează domnul Bojdan! 

 Dl Alexandru Desculțescu: Vă mulțumesc, domnule președinte! Vă mulțumesc, domnule 
director pentru răspuns! 

Nu o să fiu la fel de mulțumit de răspunsul doamnei viceprimar! O să mai spun următoarele, 
cu privire la acest proiect. Am identificat, într-adevăr, diferența menționată de dl director că au 
dispărut din a doua variantă suportul de biciclete și stația de reparat biciclete, ambele în sumă de 
aproximativ 60.000 lei fiecare. Adică, dacă cineva, într-o ședință de comisie, a identificat niște 
lucruri la care s-a putut renunța pentru că s-au identificat, menționez că s-au identificat într-un număr 
de 194 de pagini doar o variantă, câte astfel de posibile identificări ar fi fost posibile, dacă am fi avut 
mai mult timp la dispoziție? Vreau să menționez, de asemenea, și că am observat scăderea prețului la 
binoclul respectiv și cu uimire vreau să vă spun că, eu, am observat decât varianta a doua, 45.000 lei, 
adică 9.000 euro, cu care mi-e foarte greu să fiu de acord. Știți cât era prima? 167.000 lei, de vreo 
câte ori, trei ori jumătate. Deci, a scăzut de la prima variantă la a doua de la de peste trei ori jumătate, 
doar la 9.000 euro. De ce ni se aduc astfel de proiecte? Iată, acestea doar exemple punctuale. Nu am 
putut să analizez 194 de pagini într-o zi, nici în 5 nu am avut timp, pentru că nu trăiesc numai pe asta. 
Dacă mi-ați da vreo 30 de zile, cum codul administrativ a încercat și probabil nu a reușit să vă 
convingă să faceți, am fi avut timp, nu numai eu, probabil și cetățenii sectorului și toți cei interesați și 
mai spun un lucru, pe care am uitat să-l spun prima dată, la ce ne trebuie bolarzi? Acea porțiune 
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pavată, promenadă, spre deosebire de partea pe Crângași, are o fâșie de spațiu verde care o să fie 
amenajată până la bordura lacului, ca să zic așa, mai lată, de câțiva metri. Se pun bolarzi între această 
promenadă asfaltată și acel spațiu verde. Se așteaptă cumva, acolo, să fie vreo stradă auto? La ce se 
pun bolarzi și nu numai atât, sunt zone, am văzut din poze, atât cât am putut să privesc astăzi, sunt 
zone în care acel spațiu verde este împrejmuit cu gard, acel gard justificat la promenada de pe partea 
cu Crângași, ca să nu cadă oamenii înspre lac, dar acum este de jur împrejurul spațiului amenajat 
deci, și între promenada asfaltată și spațiul amenajat, acel spațiu verde cu locuri de joacă, cu bănci. 
Trăim în țara gardurilor. La blocuri dăm garduri jos și amenajăm promenada cu garduri peste garduri. 
Deci, de la promenadă până în lac sunt două, gardul nu mai este unul bun. O să mă aștept în ritmul 
acesta să se pună garduri și pe partea înspre teren, înspre uscat și dincoace, ca să nu cumva să cădem, 
că amețim la 6 metri. Ne uităm în jos, înspre uscat, și o să ne ia cu o amețeală să nu cadă careva. 
Astfel de detalii nu putem să le analizăm și să le hotărâm, sunt bune, nu sunt bune, să le aprobăm sau 
nu, decât dacă avem timp. Dați-ne timp! Nu pot să fiu de acord cu d-na viceprimar, să spun bravo, 
dau credit! Nu dau credit unuia care astăzi spune 167.000 de euro, propune 167.000 de euro un 
binoclu și mâine spune, ai dreptate, numai 45, nu de euro, de lei, 167.000 lei și mâine cerem             
45.000 lei binoclul. Eu am luat un binoclu acum 20 de ani cu 200 de dolari și dacă nu văd cu el de 
atunci până astăzi, cu 200, bine, nu are suport, dar de la 200 la 9000 și la 27.000 sau 30.000, cât era 
prima. Am terminat. Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnule consilier! Haideți să primim un 
răspuns din administrativ. Dl director, Maxim, din executiv! 

Dl Ioan-Ovidiu Maxim: OK! Dl consilier, ideea este în felul următor, 45.000 lei erau pentru 
trei bucăți, nu pentru una, pentru trei bucăți. Nu este un binoclu folosit, ca să spun așa, de noi când 
mergem în excursii sau chestiuni de genul acesta. Are și poză în SF. Sunt binocluri de genul celor pe 
care le întâlnim puse pe zgârie-nori, ca să spun așa. Poftim? 

 Discuții în sală. 
 Dl Ioan-Ovidiu Maxim: Păi aceasta este denumirea lui, dar binoclul poate să fie exact ca și 

mașina, poate să fie o mașină de formula 1 sau poate să fie mașină de mers zilnic, adică sunt modele 
diferite. OK! Referitor la stradă și la bolarzi, acolo este stradă, deci, acolo, în momentul acesta,              
în nomenclator figurează stradă, dar nu este vina noastră, așa este prinsă în P.U.Z.. Pentru protecția 
cetățenilor care stau pe spațiul verde s-au pus acei bolarzi, iar referitor la garduri, gardurile                   
nu se regăsesc pe toată lungimea acestei lucrări, gardurile se regăsesc doar la locul de joacă unde 
suntem obligați să punem gard, ca să nu cadă copiii, să nu iasă în stradă sau să nu cadă în lac. Acesta 
este motivul pentru care se pune gard, este doar acolo, doar acolo regăsim.  

Discuții în sală. 
Dl Ioan-Ovidiu Maxim: Nu, sunt mai multe zone de relaxare și un loc de joacă. Aceasta 

regăsim în acest proiect.  
Discuții în sală. 
Dl Ioan-Ovidiu Maxim: Păi nu este vina noastră că acolo este prinsă ca stradă. Facem tot ce 

putem ca să o închidem traficului, aceasta vă mărturisesc. Mulțumesc! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnule director! Dl Simion! 
Dl Eduard Paul Simion: Eu am o întrebare pentru d-na viceprimar! Având în vedere că a zis 

mai devreme de versiunea numărul 2 care a fost pusă pe site, când a fost pusă, dacă puteți să ne 
spuneți?  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, d-na viceprimar! 
D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Cred că ieri, cred. 
Dl Eduard Paul Simion: Ieri? Deci, ieri au fost puse 170 și nu știu câte de pagini, ca să le 

citim. Nici înainte cu 24 de ore. Am înțeles! Cam aceasta este procedura. Frumoasă procedură, o 
transparență minunată a Primăriei Sectorului 6.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Dacă nu mai sunt alte discuții, aș vrea să 
trecem la vot. Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi “împotrivă”. “Abțineri”? 9 “abțineri” (dl Bordei,            
dl Ciontu, dl Desculțescu, dl Iacob, dl Pană, dl Petcu, Simion E., dl Stanciu, d-na Surulescu).                  
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Voturi “pentru”? Cu 15 voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat. (A venit dl Simion Adrian. A ieșit 
din sală dl Coșcodaru Iulian Mihai).  

Următorul punct: Proiect de hotărâre numărul 156 din 23.06.2023 de solicitare a aprobării 
de către Consiliul General al Municipiului București a Protocolului de asociere între Sectorul 6 al 
Municipiului București și comuna Chiajna, județul Ilfov, în vederea realizării și finanțării în comun a 
unor obiective de interes public local.  

Discuții dacă sunt? Dacă nu sunt discuții, trecem la vot. Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi 
“împotrivă”. “Abțineri”? 8 “abțineri” (dl Bordei, dl Ciontu, dl Iacob, dl Pană, dl Petcu, Simion E.,             
dl Stanciu, dl Surulescu). Voturi “pentru”? Cu 16 voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat.  

Următorul punct: Proiect de hotărâre nr. 147/22.06.2023 privind modificarea H.C.L. al 
Sectorului 6 nr. 125/2022 și H.C.L. al Sectorului 6 nr. 250/25.11.2021, cu modificările și 
completările ulterioare.  

Discuții dacă sunt? Dacă nu sunt discuții, trecem la vot. Voturi “împotrivă”? 8 voturi 
“împotrivă” (dl Bordei, dl Ciontu, dl Iacob, dl Pană, dl Petcu, Simion E., dl Stanciu, dl Surulescu). 
“Abțineri”? Nu sunt “abțineri”. Voturi “pentru”? Cu 16 voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat.  
 Următorul punct pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 148/22.06.2023 privind 
implementarea Programului de microcipare, înregistrare în RECS și sterilizarea gratuită a câinilor 
din rasa comună și a metișilor acestora, deținuți de persoane fizice cu domiciliul/reședința pe raza 
Sectorului 6 al Municipiului București, finanțat din bugetul local al Sectorului 6. 
 Avem un amendament la acest proiect. Vă rog, d-na consilier Mitran!  
 D-na Georgeta Mitran: Mulțumesc, domnule președinte! Este un amendament de 
completare la articolul 2, se completează cu un alineat nou, care va avea următorul conținut: 
Programul de microcipare și sterilizare gratuită intră în vigoare după aprobarea prezentei hotărâri 
și se va derula până la sfârșitul anului 2023. Motivație, în referatul de aprobare, se menționează 
următoarele, citez: programul propus va fi organizat și desfășurat de către angajații administrației 
publice a Sectorului 6, prin angajații direcțiilor din cadrul aparatului de specialitate al primarului 
Sectorului 6, precum și prin instituțiile subordonate Consiliului Local al Sectorului 6 și va fi finanțat 
de la bugetul local, în limita sumei de 1.000.000 lei, din fondurile aprobate cu această destinație 
pentru anul 2023. Pentru acuratețe și pentru o mai bună înțelegere a desfășurării acestui program, 
cred că este bine ca toți cetățenii să știe cu exactitate perioada în care vor fi chemați să răspundă 
solicitărilor autorităților publice ale Sectorului 6, așa cum prevede anexa privind programul de 
microcipare și sterilizare gratuită, iar acest aspect ar trebui să se regăsească și în corpul hotărârii de 
consiliu. Vă mulțumesc! 
  Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, d-na consilier! Domnule primar, vă rog! 
  Dl Ciprian Ciucu: D-na consilier, acest program, ca să se desfășoare, are nevoie de niște 
achiziții, niște parteneriate, pe care noi nu putem anticipa când vor fi gata procedurile de achiziții, 
pentru că degeaba spunem septembrie și nu o să fim gata sau octombrie, dar pentru că are 
componentă de comunicare și pentru că va fi dus din poartă în poartă, împreună cu poliția locală, vă 
asigur că oamenii nu vor avea cum să îl rateze, pentru că nu îi vom lăsa noi să rateze. Deci, nu avem 
cum să venim acum cu o dată, sunt proceduri de achiziții, cine știe, Doamne ferește, mai vine 
A.N.A.P.-ul și mai stă și pe procedura aceasta de achiziții, ne întârzie și mai mult deci, partea 
temporală, până la sfârșitul anului, dar exact când, nimeni nu poate să știe. Așa, cel mai probabil, va 
fi în septembrie, octombrie. 
  D-na Georgeta Mitran: Dacă îmi permiteți? Poate m-am exprimat eu greșit sau nu am reușit 
să mă fac înțeleasă. Exact la aceasta se referă și amendamentul, până la sfârșitul anului 2023. Deci, 
aceasta am spus în motivație.  
 Dl Ciprian Ciucu, Primarul Sectorului 6: Bun! OK! Mulțumesc! Înseamnă că gândim la 
fel. Vă mulțumesc frumos! Sărut-mâna! Este foarte bine venit. Nu am înțeles nici eu, pentru că am 
crezut că îmi cereți o perioadă strictă! Mulțumesc frumos! 
  Aș vrea să mă adresez puțin consiliului. Știu că este la jumătatea ședinței, dar promit că sunt 
extrem, extrem de scurt. Cu voia dvs., domnule președinte! 
  Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, domnule primar! 
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  Dl Ciprian Ciucu: Știți că pe ordinea de zi a ședinței de astăzi a fost proiectul privind 
împrumutul pentru spitalul pe care vrem împreună să îl construim. L-am scos de pe ordinea de zi, 
pentru că timpul pe care l-am avut, în fine, care a stat și pe care l-am discutat, în special ce-i drept, cu 
colegii de la USR, a fost foarte, foarte scurt. Am încercat să folosesc puțin, pentru că suntem presați 
de timp. Da, avem nevoie de niște diligențe pe care trebuie să le facem la Ministerul Finanțelor și mai 
putem amâna maxim o săptămână. Deci, într-o săptămână de acum încolo, o să vă rog frumos să ne 
revedem într-o ședință a Consiliului Local al Sectorului 6 pentru a vota acest proiect. Până atunci, eu, 
echipa Primăriei Sectorului 6, consultanții cu care am lucrat, vă stau la dispoziție, vă stau efectiv la 
dispoziție să vă răspundă la orice întrebare și mă refer la Consiliul Local, în totalitatea sa. O să fiu 
foarte, foarte, pe scurt, v-am zis. Am muncit enorm, în această perioadă, ca să atragem această 
finanțare. Condițiile sunt foarte bune și vine cu o sumă de cel puțin 10% atașată sub formă de grant, 
mă refer 7 milioane de euro sub formă de grant, bani nerambursabili. Am fost la Paris și am discutat 
cu Banca de Dezvoltare a Consiliului Europei pentru a obține această finanțare și odată demarată 
această procedură, adică dacă aprobăm acest împrumut pentru a avea această finanțare, proiectul 
nostru fiind unul din cele mai mature proiecte din țară, avem șanse ca undeva prin 2025, să îl 
începem. Până atunci, nu avem cum să îl începem, pentru că sunt o grămadă de proceduri de achiziții 
extrem de complicate care vor trebui să fie parcurse, dar ca noi să prindem septembrie, da, Banca de 
Dezvoltare a Consiliului Europei în luna septembrie va avea un bord care va decide dacă ne dă sau nu 
această finanțare. Până atunci, sunt o grămadă de diligențe pe care noi trebuie să le facem la nivelul 
Ministerului de Finanțe. Cea mai importantă este, ca să se înțeleagă la nivelul Ministerului de Finanțe 
că statul român, Consiliul Local al Sectorului 6, Sectorul 6, statul român, Ministerul de Finanțe nu va 
garanta cu un leu. De ce? Pentru că mergem pe facilitatea InvestEu, un instrument financiar foarte 
nou al Comisiei Europene și va garanta Comisia Europeană direct pentru acest proiect. Am muncit 
foarte mult, nu vă zic mai multe acum, pentru că am intervenit așa, intempestiv, dar încă o dată, vă 
stăm la dispoziție, consilierii U.S.R., consilierii P.M.P., consilierii P.S.D., P.N.L., nu se pune 
problema, vă stăm la dispoziție cu toate datele și sper să fim împreună pentru a avea acest proiect 
finanțat. Fără finanțare, el nu are niciun fel de logică. Vă stăm la dispoziție cu toate datele, dacă este 
nevoie, dacă mai putem îmbunătăți în vreun fel acest proiect, iarăși suntem foarte, foarte deschiși. 
Deci, aceasta am vrut să vă zic. Este o șansă pe care, efectiv, nu ne putem permite să o pierdem. Vă 
stăm la dispoziție și cu date despre ce s-a întâmplat pe teren, ce s-a eliberat de sarcini ș.a.m.d., cu 
orice vă stăm la dispoziție și o să vă rog să ne vedem săptămâna viitoare cu o ordine de zi foarte 
scurtă, cu acest proiect, poate încă unu, două, trei și să… 
 Discuții în sală. 
  Dl Ciprian Ciucu: Nu, pentru că rectificarea nu știu dacă o facem acum, pentru că încă este 
foarte scurt timpul și nu este discutată. Deci, o să facem o ședință extraordinară, poate pentru acest 
proiect. Vă mulțumesc pentru atenție și vă mulțumesc, domnule președinte, pentru că mi-ați dat 
posibilitatea să mă adresez Consiliului Local! 
 Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, dl Eduard Simion, pe proiect, bănuiesc. 
  Dl Eduard Paul Simion: Chiar mă bucur să îl revăd pe dl primar la ședințele Consiliului 
Local, chiar ne era dor de dânsul și de aceea, am zis să ne mai și vedem, așa, puțin, la față. Dl primar, 
țin să vă spun că nu dvs. ați scos de pe ordinea zi acest proiect de hotărâre, noi, consilierii, l-am scos, 
ca să știți. Păi nu, ca să informăm corect opinia publică și cine ne vede. 
 Dl Ciprian Ciucu: Da, dar…, colegii de la USR și…  
 Dl Eduard Paul Simion: Lăsați-mă și pe mine să termin, vă rog, pentru că eu v-am lăsat să 
terminați!  
 Dl Ciprian Ciucu: Mulțumesc! 
  Dl Eduard Paul Simion: Haideți să ne respectăm, în dialog măcar. Bun!                   
A doua chestie, ca să revenim puțin la proiectul după ordinea de zi, ați reușit să faceți acel serviciu de 
ecarisaj pe care l-ați promis tuturor după moartea acelei fete, din 23 ianuarie, pentru că vorbim despre 
câini și despre microciparea lor. Ați făcut niște afirmații atunci, era, probabil, învolburată treaba și 
probabil că la cald și din lipsă de informații, ați făcut aceste afirmații. Ați reușit să faceți acest 
serviciu de ecarisaj? Nu de alta, dar am văzut niște poze pe internet și am văzut că din nou, niște 
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căței, au început să apară chiar prin zona prin care vă desfășurați dvs. activitatea, așa,                   
Drumul Taberei, pe acolo, mai mult față de celelalte cartiere mai rău famate, în opinia dvs., așa, unde 
nu prea interveniți. Întrebarea este doar dacă ați făcut acest serviciu de ecarisaj, atât. Mulțumesc 
frumos!  
 Dl Ciprian Ciucu: Am făcut acea declarație crezând că există posibilitatea ca sectoarele să 
aibă astfel de servicii. Nu există posibilitatea ca sectoarele să aibă astfel de servicii, de aceea venim 
cu acest program, pentru a ameliora problema. După cum știți, acest serviciu este exclusiv în 
competența Primăriei Capitalei. Acest serviciu a fost distrus pe timpul primarului P.S.D., iar primarul 
actual, independent, nu a făcut nimic, absolut nimic, ca să revitalizeze. Deci, pentru ceea ce s-a 
întâmplat la noi în sector, pentru că vreți să vă cocoţaţi politic pe cadavrul unui om, vă spun direct și 
clar, pe fapte, că acest serviciu de ecarisaj din București, A.S.P.A., a fost distrus de P.S.D. împreună 
cu A.L.D.E. și a fost această situație perpetuată în timpul actualului primar general. Dacă există un 
vinovat moral al acelei tragedii, acei vinovați moral sunt exclusiv cei care au distrus serviciul de          
ecarisaj. De atunci și până acum, nu se mai iau câini de pe stradă în mod organizat. Avem peste 800 
de solicitări la nivel A.S.P.A.-P.M.B. și, efectiv, nu au venit decât la câteva zeci. Deci, când cineva 
vorbește despre acest serviciu de ecarisaj, să aducem aminte cine l-a distrus și cine a menținut 
distrugerea lui. Noi, la Sectorul 6, facem fix ceea ce avem de făcut, conform competențelor legale pe 
care le avem. Încercăm să îi ajutăm să își facă treaba și să ameliorăm problema prin acest program de 
microcipare și de sterilizare.  
 Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, d-le primar! Vă rog, domnule consilier Simion!  
 Dl Eduard Paul Simion: Domnule primar al Sectorului 6, Ciprian Ciucu, ați condus Primăria 
Capitalei timp de 3 ani de zile, țin să vă amintesc, ca să știți, cu aportul dvs. major, Nicușor Dan a 
obținut majoritatea în consiliu. Sunteți de acord cred că, nu? 3 ani de zile. În 3 ani de zile, dvs., în 
momentul de față, veniți în fața noastră să ne spuneți că altcineva, acum 7 ani, acum 8 ani, a distrus 
un serviciu, dar dvs. ce ați făcut 3 ani de zile, de ce nu l-ați pus pe picioare?  
 Dl Ciprian Ciucu: În primul rând, vă aduc la cunoștință un lucru banal. Sunt primarul 
Sectorului 6. Nu știu dacă reușiți să faceți diferența între Primăria Generală și Primăria Sectorului 6. 
La nivelul P.M.B. am insistat încă de atunci și până acum, pentru că nu sunt primar general, sunt 
primar de sector, ca acest serviciu să fie repus în drepturi, așa cum a fost distrus de către P.S.D.-
A.L.D.E., P.S.D.-ALDE a scăzut schema de personal, a dat afară hingherii, a dat afară personalul 
specializat, au făcut fel și fel de furăciuni, aș putea să le spun, cu acele ambulanțe și nu neapărat la 
P.S.D., mai degrabă cade pe A.L.D.E. chestiunea aceasta, pentru că știm foarte bine că A.L.D.E., cu 
sprijinul P.S.D., a controlat A.S.P.A., în acel moment. Toate aceste lucruri sunt foarte bine 
evidențiate în raportul corpului de control al primarului general. Deci, nu sunt primar general, sunt 
primar de sector, nu am condus Primăria Generală, am susținut doar un an de zile și nu 3 ani, din 
funcția de președinte P.N.L. București, mandatul domnului Nicușor Dan și cu asta basta. Adică, nu 
mai mistificați realitatea. Fiți precis în ceea ce susțineți. Vă mulțumesc! Nu despre aceasta voiam să 
vă vorbesc. Vreți să votați proiectul și să mergem mai departe ca să ameliorăm această problemă pe 
care se pare că P.M.B. nu o poate rezolva sau nu vrea să o rezolve bine, cum vom contribui și noi, nu 
vreți, asta este! Mă bazez pe majoritatea P.N.L.-U.S.R., din Sectorul 6, să voteze acest proiect. 
Mulțumesc! 
  Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc!  
 Dl Eduard Paul Simion: Dl primar, nu uitați că ați condus Primăria Capitalei din poziția de 
președinte al P.N.L. București, ca să știți! 
 Dl Ciprian Ciucu: Un an. 
  Dl Eduard Paul Simion: Nu, trei. Nu mai sunteți președinte la P.N.L. București de câteva 
luni.  
 Dl Ciprian Ciucu: Și am venit la un an după. 
 Dl Eduard Paul Simion: Nu, nu ați venit la un an după, ați condus de atunci, 3 ani de zile.  
  Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! D-na viceprimar, vă rog!  
 Dl Eduard Paul Simion: Îmi place dialogul cu dl primar! Tocmai a plecat din fața… 
 D-na Mihaela Ana Maria Ştefan:  L-ați supărat! 
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 Dl Eduard Paul Simion: Da, l-am supărat. Îmi pare rău, sincer!  
 D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Trebuia să aduceți o bomboană de ziua dvs. ca să… 
  Dl Eduard Paul Simion: O să-i aduc un covrig din coada unui câine care aleargă prin sector. 
 D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Haideți, dl Simion! Haideți să păstrăm lucrurile într-o 
manieră destul de elegantă pentru că, totuși, suntem în plenul Consiliului Local al Sectorului 6.  
 Dl Eduard Paul Simion: Păi, tocmai! 
 D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Vă aduc aminte tuturor, că la momentul dezbaterii 
bugetului Sectorului 6, dl primar a făcut această propunere de a aloca suma de 1.000.000 lei pentru 
un program destinat microcipării și sterilizării cățeilor abandonați sau nu. Eu aș fi avut o întrebare 
pentru executiv, în sensul în care, dincolo de acuzele pe care ni le aruncăm de la o primărie la alta, 
problema rămâne, sunt foarte mulți posesori de căței care refuză, din diferite motive, să îi sterilizeze 
sau să îi microcipeze și sunt foarte multe terenuri, mai mult sau mai puțin abandonate, care 
acomodează, într-un fel sau altul, căței fără stăpân și știu că la nivelul Sectorului 6 avem o comisie 
care aceasta ar trebui să facă, să identifice genul acesta de terenuri și aș fi vrut să știu din partea 
executivului dacă s-au identificat astfel de terenuri și dacă pe terenurile respective s-au identificat 
inclusiv căței abandonați. 
 Dl Marius Ionel Ungureanu: Dacă avem pe cineva în executiv care ne poate  
răspunde, vă rog?  
 Dl Eduard Paul Simion: Dacă îmi permiteți, dl președinte! Până când ia microfonul. 
            Dl Marius Ionel Ungureanu: Are microfonul.  
 Dl Eduard Paul Simion: D-na viceprimar, îmi cer scuze! 
  D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Vă rog! 
 Dl Eduard Paul Simion: Noi, grupul P.S.D., votăm pentru, doar am avut întrebarea aceasta 
pentru dl primar dacă a făcut acel serviciu, atâta tot. 
            D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Nu intru în discuțiile pe care le aveți de făcut cu                   
dl primar!  
 Dl Eduard Paul Simion: Da, atât, eram doar curios, dar am văzut că și-a luat jucăriile și a 
plecat.  
 D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Eu aveam altă curiozitate și o întrebare pe care am 
adresat-o executivului, de la care sper că primesc un răspuns.  
 Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Vă rog! 
 D-na Mihaela Stoica, director general adjunct Direcţia Generală Servicii Publice Locale: 
Membrii comisiei de verificare a terenurilor, în vederea supraimpozitării, nu au atribuții pentru a găsi 
sau nu câinii de pe terenuri. De acest tip de acțiuni se ocupă colegii de la Poliția Locală și în cadrul 
proiectului, parte dintre acțiunile pe care le-au făcut împreună cu celelalte instituții cu atribuții în 
domeniu, le aveți. Nu am date referitoare la numărul de terenuri către care deja s-au trimis somații în 
vederea supraimpozitării în acest an, dar vi le pot da după ședință sau mâine și mai aveați o întrebare? 
 D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Nu. 
 D-na Mihaela Stoica: Nu. Bine! Mulțumesc! 
  D-na Mihaela Ana Maria Ştefan: Aștept acea listă și cel mai mult aștept propunerile de 
supraimpozitare, pentru că știți bine că există foarte multe terenuri lăsate în paragină în Sectorul 6 și 
de abia aștept să votăm o supraimpozitare de 500% pentru astfel de proprietari care nu își îngrijesc 
terenul. 
  D-na Mihaela Stoica: Hotărârea de Consiliu Local de supraimpozitare există și se aplică.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Mai sunt alte discuții pe acest proiect? Nu sunt. Trecem la vot. 
Avem de votat amendamentul doamnei consilier, Mitran. Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi 
“împotrivă”. “Abțineri”? Nu sunt “abțineri”. Voturi “pentru”? Cu 24 de voturi “pentru”, 
amendamentul a fost aprobat.  
 Pentru proiectul în ansamblu. Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi “împotrivă”. “Abțineri”? 
Nu sunt “abțineri”. Voturi “pentru”? Cu 24 de voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat. 
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 Următorul punct: Proiect de hotărâre nr. 145/22.06.2023 privind aprobarea devizului 
general, a indicatorilor tehnico-economici și a documentației tehnico-economice (DALI) pentru 
obiectivul de investiții “Reparații capitale trotuare și carosabil Bulevardul Uverturii”.  
 Dacă sunt discuții, vă rog? Dacă nu sunt discuții, trecem la vot. Voturi “împotrivă”? Nu sunt 
voturi “împotrivă”. “Abțineri”? 13 “abțineri” (dl Bordei, dl Ciontu, dl Desculțescu, dl Gâdiuță,                   
dl Iacob, d-na Mitran, dl Pană, dl Petcu, Simion E., dl Stanciu, dl Surulescu, dl Ungureanu,                   
dl Zainea). Voturi “pentru”? Cu 11 voturi “pentru”, proiectul a fost respins. (S-a întors în sală               
dl Prunaru). 
 Următorul punct: Proiect de hotărâre nr. 150/23.06.2023 pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Local al Sectorului 6 nr. 191/2021 privind aprobarea proiectului „AMENAJARE ȘI 
REABILITARE ENERGETICĂ CLĂDIRE PRIMĂRIE – BIROUL UNIC” și a cheltuielilor aferente 
acestuia. 

Dacă sunt discuții, vă rog?  
Dl Eduard Paul Simion: Mulțumesc frumos, domnule președinte! Eu doar aveam o întrebare 

pentru executiv. Când a fost reabilitată și modernizată ultima dată? Mă refer la clădirea Biroului 
Unic.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Dacă avem din executiv pe cineva care poate să răspundă,            
vă rog?   

Dl Eduard Paul Simion: Cineva din administrativ, pentru că, eu știu că acum aproximativ 3 
sau 4 ani de zile, acea clădire a suferit niște renovări importante și tocmai din cauza aceasta, dacă se 
poate să ne răspundă cineva din executiv. 

Dl Marius Ionel Ungureanu:  Domnul director Marin, vă rog! 
Dl Marius Marin Petrescu, director general, Direcţia Generală Investiţii Publice: 

Clădirea Biroului Unic nu a avut genul acesta de lucrări de intervenții care vizează reabilitarea 
energetică cu toate lucrările colaterale acestui proiect.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, doamna viceprimar!  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Vorbea domnul Ciontu, înainte, de proiecte începute de 

fosta administrație, dacă îmi aduc bine aminte, inclusiv acest proiect este găsit aici. A fost un S.F. 
realizat în mandatul trecut, s-a inițiat un proces de remodernizare a clădirii. Ce au făcut colegii mei 
este să sesizeze oportunitatea de a aplica pentru fonduri europene pentru a investi fonduri 
nerambursabile în această clădire, ceea ce cred că suntem toți de acord, că este un lucru bun. Deci, 
cam aceasta este situația. 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, doamna viceprimar! Vă rog, domnul consilier 
Zainea!  

Dl Gicu Zainea, consilier local: Este vorba despre clădirea de lângă noi, nu? Mulțumesc!  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, domnul Arhitect șef!  
Dl Marcel Florentin Bera, Arhitect Șef: Din câte știu, această clădire a fost făcută în 2005. 

De atunci nu a beneficiat de nici o reabilitare, poate s-o fi zugrăvit pe dinăuntru nu știu, dar nu s-a 
întâmplat nimic altceva. Dacă o fi fost vreun proiect de hotărâre prin care să se aprobe reabilitarea 
sau alte investiții în cadrul acelui corp de clădire, acestea oricum nu au fost puse în practică. 
Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! În acest moment mai suntem 21 de consilieri 
în sală. Dacă nu mai sunt alte discuții, aș vrea să trecem la vot. (Au ieșit din sală dl Copaci,                   
d-na Mitran şi dl Pană).  

Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi “împotrivă”. “Abțineri”? Nu sunt “abțineri”. Voturi 
“pentru”? Cu 21 de voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat.  

Următorul punct: Proiect de hotărâre nr. 155/23.06.2023 privind aprobarea indicatorilor 
tehnico-economici actualizați și a devizului general actualizat pentru obiectivul de investiții 
“Reabilitare sistem rutier Drumul Osiei”, aprobat pentru finanțare prin Programul național de 
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investiții “Anghel Saligny”, precum și a sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la 
bugetul local pentru realizarea obiectivului.  

Dacă sunt discuții? Vă rog, doamna viceprimar!  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Nu știu, tot vreau să continui ideea domnului Ciontu. 

Dacă au fost proiecte pe ordinea de zi pentru care într-adevăr am găsit aici documentații sau lucruri 
care ne-au ajutat pe drumul de a le realiza, sunt câteva străzi în Sectorul 6 pentru care în primărie nu 
s-a găsit nimic și ne referim aici la Osiei, mă refer aici la Belșugului, mă refer aici la Viscolului și 
eforturile pe care le-au făcut colegii noștri din administrație, în special colegii de la Investiții și de la 
Cadastru, de a intabula, de a face suprapunerile, de a elimina micile probleme apărute din cauza 
autorizațiilor de construire date așa pe ochi frumoși, doar pentru că era trasată o linie pe un P.U.Z., 
sunt de apreciat și cred că se vede că s-au făcut demersuri importante în sensul în care această 
administrație, cu această majoritate, a reușit să deblocheze niște proiecte esențiale pentru acea parte a 
comunității noastre. S-au aplicat fonduri pentru Anghel Saligny, s-au obținut aproape 6 milioane de 
lei pe acest proiect, s-au plătit exproprieri pentru toate cele 4 proiecte mari, Valea Largă, Belșugului, 
Osiei, Viscolului și acum intrăm în linie dreaptă cu această stradă și sper că o să fie bine până la final. 
Sper că toți consilierii locali își dau seama de importanța acestui proiect și că el va fi votat. Ca un 
semn de apreciere, nu față de cei care constituie astăzi majoritatea în consiliul local, ci față de 
oamenii care s-au mutat în acele zone, păcăliți poate de prețurile mai mici ale construcțiilor noi și 
care au trebuit să stea în praf și în mizerie până în acest moment. Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, doamna viceprimar! Dacă nu mai este altă 
discuție, aș vrea să trecem la vot.  

Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi “împotrivă”. “Abțineri”? Nu sunt “abțineri”.                   
Voturi “pentru”? Cu 22 de voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat. (A venit dl Pană).  

Următorul punct: Proiect de hotărâre nr. 159/23.06.2023 privind aprobarea documentației 
tehnice faza Studiu de Fezabilitate și a indicatorilor tehnico – economici pentru obiectivul de 
investiții “Amenajare zonă promenadă și agrement – strada Liniei, tronson str. Lujerului – str. Valea 
Cascadelor”.  

Discuții dacă sunt? Vă rog, domnul Bojdan! 
Dl Alexandru Teodor Bojdan, consilier local: Mulțumesc, domnule președinte! Sper să mă 

auziți bine. O să am câteva observații și încep prin a spune că eu vreau să felicit în primul rând 
A.D.P.D.U. pentru amenajarea fazei întâi a Parcului Liniei! Mi se pare că a ieșit o amenajare potrivită 
pentru zona respectivă și care satisface nevoile cetățenilor din zonă. În al doilea rând, vreau să 
menționez faptul că acest studiu de fezabilitate extrem de complex a fost postat acum câteva zile pe 
site și ne-a fost trimis, așa încât am încercat să-l consult pe îndelete, așa cum fac cu toate proiectele. 
Eu am găsit niște discrepanțe majore și aș mai avea nevoie de câteva informații. Repet, este un 
proiect pe care cu toții l-am susținut în campania electorală, este un proiect major pentru tot ce 
înseamnă zona Militari și extrem de important a fi realizat în condițiile date, dar forma actuală a 
proiectului mie îmi ridică câteva nelămuriri pe care vreau să le clarificăm înainte de a-l vota. O să am 
câteva întrebări și o solicitare. Încep cu solicitarea, capitolul 4.5 dacă nu mă înșel, din deviz, 
cheltuieli pentru investiții de bază însumează 91.533.600,20, acesta include construcții și instalații, 
montaj și utilaje tehnologice, utilaje, echipamente tehnologice care necesită montaj, dotări ș.a.m.d.. 
Având în vedere experiența pe care am avut-o cu proiectul de la Lacul Morii, mi-aș dori o listă cu 
elementele care compun aceste capitole și cum am ajuns la aceste costuri. Aceasta este solicitarea de 
informații pe care o am către colegii, din câte am înțeles, de la Direcția de Investiții.  

În ceea ce privește întrebările, am găsit o serie de discrepanțe în acest studiu de fezabilitate și 
anume, mă interesa să aflu cum se vor realiza traversările cu străzile Moinești, Lujerului,                   
Valea Lungă, Răsăritului și la paginile 187 și 215 din studiul de fezabilitate sunt alte valori ale 
investiției, 191 milioane lei față de sumele estimate la pagina 149, spre exemplu, aici mă interesa să 
văd ce a fost eliminat pentru reducerea…, apoi, în ceea ce privește panourile fotovoltaice ce vor fi 
montate liniar deasupra pistei de biciclete, pe zona de sud a proiectului, în acea parte au început deja 
să se construiască ansambluri rezidențiale care au înălțimea de 10 etaje și care vor umbri sistemul de 
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panouri fotovoltaice, așa încât, eu vreau să înțeleg dacă acestea vor mai avea efectul scontat și 
calculat în studiul de fezabilitate.  

Acum, să mă întorc la componenta panourilor fotovoltaice, care reprezintă un cost de 
aproximativ 20 de milioane din costul total al acestui proiect, dacă nu mă înșel, sunt patru paliere de 
discuții. Primul dintre acestea, și vă rog să îmi permiteți câteva minute să vă rețin atenția, costul 
investiției de panouri fotovoltaice, ținând cont de dimensionarea atipică și liniară, așa cum am 
menționat mai devreme, forma parcului de fotovoltaice este extrem de ineficient din punct de vedere 
al construcției, fiind nevoie de supradimensionare a diametrelor de cabluri pentru a minimiza 
pierderile de tensiune, în special în zona de curent continuu, unde sunt curenți mari și lungimi mari 
de panouri până la invertoare. Apoi, energia generată de panouri fotovoltaice, am constatat că este o 
lipsă și a studiului de iluminare în S.F. Păi, în platforma re.jrc.europa.eu, care este o platformă de 
unde poți calcula sistemul de panouri fotovoltaice și cam cât ar produce acestea în funcție de 
regiunea în care te afli, pentru București la o orientare ideală către sud cu o înclinare de 35° într-un 
câmp deschis, deci fără umbrire cum vorbim în cazul de față, calculul reiese la                   
1.278.000 kilowați/oră, mai mică decât cea în S.F. de 1.340.000 kilowați/oră, ceea ce nu este în 
regulă. Repet, platforma respectivă furnizează producția în condiții ideale, ceea ce nu poate fi vorba 
în cazul de față. Apoi, calculul de energie consumată este greșit în S.F. În tabelul de calcul al 
consumului de energie pentru diferiți consumatori apar greșeli de calcul, pentru spre exemplu, stâlp 
de iluminat 50 de wați fiecare și proiectoare RGB 20 de wați fiecare. Consumul de energie pentru un 
comutator de 50 de wați este 0,05 kilowați/oră, nu 0,5 kilowați/oră. Astfel, pentru 320 de stâlpi, spre 
exemplu, energia total consumată este de 57.600 kilowați/oră, nu de 576.000 kilowați/oră cât este 
trecut în S.F. Apoi, bineînțeles, de la acest calcul durata de recuperare a investiției este dependentă de 
acest calcul și va crește considerabil în timp. În condițiile date, și conform celor menționate anterior 
aș solicita refacerea și revizuirea, în primul rând a acestui S.F., refacerea lui și apoi, probabil, o nouă 
analiză și un nou vot în consiliul local. Astăzi, eu mai voi abține. Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnule consilier! Doreați un răspuns din 
executiv? 

Dl Alexandru Teodor Bojdan: Am avut o solicitare de informații cu privire la detalierea 
capitolului 4-5, cel mai consistent din punct de vedere financiar, undeva la 91 de milioane de lei și o 
revizuire a întregului S.F., conform discrepanțelor constatate de mine. Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Dacă nu mai sunt alte discuții, trecem la vot.  
Dl Alexandru Teodor Bojdan: Solicitarea de informații se referea la componenta financiară 

la capitolul 4-5. Nu cred că ne poate răspunde cineva live. Eu am menționat că votul meu va fi 
ˮabținereˮ pentru astăzi și aștept cele menționate mai devreme.  

Dl Marius Ionel Ungureanu:  Vă mulțumesc! Domnul Simion, vă rog! 
Dl Eduard Paul Simion: Doamna viceprimar, rugăminte, mergem tot pe ideea cu                 

domnul Ciontu și ați găsit aici protocolul cu C.F.R. la strada Liniei?  
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: L-am găsit! A fost foarte util când s-a lucrat la prima fază.  
Dl Eduard Paul Simion: Mulțumesc, mulțumesc! 
D-na Mihaela Ana Maria Ștefan: Susțin și eu mențiunile făcute de colegul meu, m-am 

apucat și eu să mă uit pe el, am avut și eu întrebări și sper să le rezolvăm. 
Dl Eduard Paul Simion: V-am dat apă la moară! Mulțumesc! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Să intrăm în pocedură de vot. (Au revenit               

în sală d-na Mitran și dl Copaci).  
Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi “împotrivă”. “Abțineri”? 7 “abțineri” (dl Bojdan,                   

dl Desculțescu, dl Gâdiuță, d-na Mitran, d-na Ștefan, dl Ungureanu, dl Zainea). Voturi “pentru”?             
Cu 17 voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat.  

Dl Alexandru Teodor Bojdan: În cazul acesta, colegii din executiv, să modificați S.F.-ul 
măcar parcul pentru zona ˮGraffitiˮ să se numească ˮGraffiti Parcˮ, nu ˮGravity Parcˮ. 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! 
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Următorul punct: Proiect de hotărâre nr. 158/23.06.2023 privind solicitarea către Consiliul 
General al Municipiului București de adoptare a unei hotărâri pentru aprobarea declanșării 
procedurii de expropriere pentru imobilele proprietate privată situate pe amplasamentul lucrării de 
utilitate publică din zona cuprinsă între Valea Cascadelor, Strada Lujerului, calea ferată și teren 
adiacent aferent, pentru obiectivul de investiții „Amenajare zonă promenadă și agrement – strada 
Liniei, tronson str. Lujerului – str. Valea Cascadelor”. 

Discuții dacă sunt? Nu sunt discuții. Trecem la vot. Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi 
“împotrivă”. “Abțineri”? Două “abțineri” (dl Desculțescu, dl Zainea). Voturi “pentru”? Cu 22 de 
voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat.  

Următorul punct: Proiect de hotărâre nr. 160/23.06.2023 privind aprobarea indicatorilor 
tehnico-economici și a documentației - Memoriu tehnic justificativ pentru obiectivul de investiţii 
“Lucrări de intervenţie structurală la Grădinița nr. 208”. 

Dacă sunt discuții, vă rog? Nu sunt discuții trecem la vot. Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi 
“împotrivă”. “Abțineri”? Nu sunt “abțineri”. Voturi “pentru”? Cu 24 de voturi “pentru”, proiectul a 
fost adoptat.  
 Următorul punct: Proiect de hotărâre nr. 101/12.05.2023 pentru aprobarea Regulamentului 
privind regimul finanțărilor nerambursabile alocate de la bugetul local al Sectorului 6 al 
Municipiului București pentru activități nonprofit de interes local pentru Programul de finanțare 
“Mediu, Sport și Sănătate în Sectorul 6” și a “Ghidului Solicitantului”.  

Dacă sunt discuții? Nu sunt discuții. Trecem la vot. Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi 
“împotrivă”. “Abțineri”? Nu sunt “abțineri”. Voturi “pentru”? Cu 24 de voturi “pentru”, proiectul a 
fost adoptat.  
 Următorul punct: Proiect de hotărâre nr. 154/23.06.2023 privind solicitarea acordului 
Consiliului General al Municipiului București pentru schimbarea destinației spaţiului situat la etajul 
1 al imobilului din b-dul Timișoara nr. 15, sector 6, București, aflat în administrarea Consiliul Local 
al Sectorului 6. 

Dacă sunt discuții? Vă rog, domnul consilier Copaci! 
Dl Constantin Alin Copaci: O solicitare, vă rog frumos! Ca după votul la acest proiect să 

luăm o pauză de 10 min.. Mulțumesc! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Dacă nu mai sunt alte discuții, trecem la vot. 

Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi “împotrivă”. “Abțineri”? Nu sunt “abțineri”. Voturi “pentru”? Cu 
24 de voturi “pentru”, proiectul a fost adoptat.  

Supun la vot propunerea domnului consilier de a lua pauză 10 min.  
Dl Eduard Paul Simion: Pentru ce pauză, domnul președinte? 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Lipsește un membru al comisiei de numărare. Haideți să 

votăm. Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi “împotrivă”. “Abțineri”? Nu sunt “abțineri”.                 
Voturi “pentru”? Cu 24 de voturi “pentru”, propunera a fost aprobată.  

PAUZĂ 
Dl Demirel Spiridon: Sunt 16 consilieri prezenți din 27. (Au ieşit din sală dl Bordei,            

dl Ciontu, dl Iacob, dl Pană, dl Petcu, Simion E., dl Stanciu şi d-na Surulescu).  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc, domnule Secretar general! 
Următorul punct pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 149/22.06.2023 privind 

desemnarea unui reprezentant al Consiliului Local al Sectorului 6 al municipiului București în 
programul ”Construim Europa împreună cu autoritățile locale”. 

Propuneri dacă sunt? Domnul consilier Copaci, vă rog!  
Dl Constantin Alin Copaci: Grupul P.N.L. o propune pe doamna consilier Nicolescu Adina.  
Dl Marius Ionel Ungureanu:  Alte propuneri, vă rog? Dacă nu mai sunt alte propuneri, rog 

Biroul Tehnic să pregătească buletinele de vot. Vă rog, domnul Copaci! 
Dl Constantin Alin Copaci: Vă rog, până se realizează buletinele de vot, să trecem la 

următoarele puncte, să le votăm și ne întoarcem. 
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Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Supun la vot propunerea domnului consilier 
Copaci. Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi “împotrivă”. “Abțineri”? Nu sunt “abțineri”.                  
Voturi “pentru”? Cu 16 voturi “pentru”, propunerea a fost aprobată.  

Următorul punct pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 157/23.06.2023 de solicitare a 
prorogării de către Consiliul General al Municipiului București a termenului prevăzut la art. 5 al 
Hotărârii Consiliul General al Municipiului București nr. 145/02.06.2021.  

Dacă sunt discuții? Nu sunt discuții, trecem la vot. Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi 
“împotrivă”. “Abțineri”? Nu sunt “abțineri”. Voturi “pentru”? Cu 16 voturi “pentru”, proiectul a fost 
adoptat.  

Următorul punct pe ordinea de zi: Întrebări și interpelări.  
Vă rog, domnul consilier Desculțescu! 
Dl Alexandru Desculțescu: Vă mulțumesc, domnule președinte! Profit de prezența în sala a 

domnului Arhitect Șef, doar cu întrebarea: Aștept acel răspuns în legătură cu vizarea spre 
neschimbare. Când credeți că ne-o trimiteți la toți? Ne-o trimiteți în ședință sau puteți să ne-o 
trimiteți pe e-mail, este un răspuns scris. Ne trimiteți pe e-mail? Deci, mai durează cât? O săptămână. 
Mulțumesc! 

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Mai sunt alte întrebări sau interpelări la acest 
punct de pe ordinean de zi? Nu mai sunt. Revenim la proiectul nr. 149. Invit comisia de numărare.  

Dl Demirel Spiridon: Da, Comisia de numărare. Va trebui să-l înlocuim pe domnul Volintiru 
care lipsește astăzi și pe domnul Bordei. Ne-ar trebui două propuneri.  

Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă rog, doamna consilier Mitran!  
D-na Georgeta Mitran:  Îl înlocuim pe dl Volintiru cu dl Bojdan!  
Dl Marius Ionel Ungureanu: Vă mulțumesc! Mai avem nevoie de o propunere.                  

Doamna viceprimar Ștefan în locul domnului Bordei.  
Dl Demirel Spiridon: Vă rog, comisia, să vă intrați în atribuții! 
SE INTRĂ ÎN PROCEDURĂ DE VOT. 
Dl Demirel Spiridon: Atenție, vă rog! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Am primit de la comisia de numărare procesul-verbal privind 

desemnarea unui reprezentant al Consiliului Local al Sectorului 6 al Municipiul București în 
programul ˮConstruim Europa împreună cu autoritățile localeˮ. În urma numărării și verificării, din  
buletinul de vot rezultă că Nicolescu Adina a primit 16 voturi. Felicitări!  

D-na Adina Nicolescu, consilier local: Mulțumesc foarte mult! 
Dl Marius Ionel Ungureanu: Votăm proiectul în ansamblu. Voturi “împotrivă”? Nu sunt 

voturi “împotrivă”. “Abțineri”? Nu sunt “abțineri”. Voturi “pentru”? Cu 16 voturi “pentru”, proiectul 
a fost adoptat.  

Declar ședința închisă!   

 
 
 
 
  Preşedinte de ședință,                                                                     Secretar general Sector 6, 
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